
  
 
 
 

 

Heti hírfolyam 2024.VII.évfolyam 

33 éve a munkavállalókért * VKDSZ 

(2024. július, 4. lapszám) 
 

 
 
 

1. Előrelépés a balatonszepezdi 
üdülő tulajdonjogában: sok 
éve elhúzódó problémát 
jelentett, hogy a 
Balatonszepezden található 
szakszervezeti üdülő telek 
tulajdonjoga rendezetlen 
volt. Részben már megszűnt 
szakszervezetek, valamint a  

HVDSZ 2000-el egy régi tulajdonátadás nem volt átvezetve a Földhivatalban. Hosszas 
egyeztetéseket követően az Elnökség döntése alapján megbízási szerződést sikerült 
kötni Dr. Tóth Hilda miskolci ügyvédi irodájával, aki közreműködésének 
köszönhetően, egyeztetés és jogi ügyletet követően a bizonytalannak tűnő  
tulajdonátadás várhatóan rövid időn belül megtörténik. A megszűnt szervezetek 
tulajdonjogainak rendezése az ügymenet része. A HVDSZ 2000 Szakszervezettel 
hosszabb egyeztetést követően konstruktív módon került aláírásra a korábbi 
megállapodásban rögzített tulajdonrész átadását tartalmazó megállapodás. Az 
illetékes földhivatal részére a beadvány megküldésre került.  
 
 

2. A Balatonszéplak-alsó üzemviteli épület 
és jóléti létesítmény értékesítése: 
tulajdonosi döntés alapján az ágazatot 
érintően is elindult az üdülő ingatlanokat 
tartalmazó adatfelmérés és további 
értékesítés előkészítésének a folyamata. 
A VKDSZ a  Dunántúli Regionális 
Vízművek Zrt. Munkahelyi 
Szakszervezetével történt egyeztetést 
követően  a Nemzetgazdasági 
Minisztériumot, valamint a Energiaügyi Minisztérium szakállamtitkárságát 
megkereste. Rövid feljegyzésben ismertetésre kerültek a balatonszéplaki ingatlan 



stratégai, üzemviteli  és jóléti célú hasznosításának körülményei. Az ügyben miniszteri 
szintű egyeztetés várható.   
 

3. Környezetvédelmi és Vízügyi 
Országos Szakszervezet 
(KÖVIOSZ) tárgyalási szándéka: a 
KÖVIOSZ elnöke, Tarró Péter 
megkereste a VKDSZ-t, hogy 
egyeztetéséket folytassanak a 
vízügyet érintő változásokkal 
összefüggő érdekképviseleti 
együttműködés  érdekében. A 
kapcsolatfelvétel a 2 szakszervezet 

között már több évre vissszavezethető, több előterjesztés és elképzelés készült a két 
szövetség fúzióját vázoló részletfeladatokra. Július 10-én a VKDSZ Elnöke  részt vett a 
KÖVIOSZ elnökségi ülésén, ahol meghívott előadóként jelen volt az Országos Vízügyi 
Főigazgató is.  Ismertette   az OVF - Kormányzati döntés alapján - az Energiaügyi 
Minisztériumhoz való  kerülésének részleteit.  

 
4. Az ÁKSZ kiterjesztésének legfrissebb hírei: a VKDSZ elnöke, Fürjes-Gábor József, és a 

LIGA elnöke, dr. Mészáros Melinda a Nemzetgazdasági Minisztérium Államtitkárával 
tárgyalt a Vízügyi  Ágazati Kollektív Szerződés kiterjesztésének lehetőségeiről. A 
VKDSZ részéről feljegyzés került átadásra a 
2018. december 13-án aláírt 
Többmunkáltatós Kollektív Szerződés 
megkötésének körülményeiről.  A 
megbeszélés keretében az államtitkárság 
támogatásáról biztosította a VKDSZ-t. A 
továbbiakban megtörténtek az 
egyeztetések a MaVíz és a VKDSZ között a 
korábbi regisztrált kollektív szerződés 
felmondásáról.  

 
5. Helyi hírek: A VDRSZ (Tatabánya) megtartotta éves 

taggyűlését, amely a mérleg és beszámoló elfogadása 
valamint a tagdíj emelése (maximum 2500 Ft/hó/fő-
re)  után kötetlen beszélgetéssel folytatódott.  Szóba 
került a tagszervezés, a cafeteria és néhány fontosabb 
országos ügy (ÁKSZ, integráció, veszélyességi pótlék 
stb.) is. A szakmai programok mellett jutott idő 
bográcsozásra és kikapcsolódásra is.  

 

6. GINOP Plusz pályázat: Elkészült a VKDSZ 
pályázata, a Szociális partnerek 
kapacitásépítésének támogatása (GINOP Plusz-
3.2.3-24) című pályázati kiírás alapján, melyben 3 



év időtartamra közel 150 millió Ft került igénylésre.  A fő célok: tagtoborzás, 
szervezetépítés, regionális kapcsolatok kiépítése, társszervezeti kapcsolatépítés, 
fúzió,  többmunkáltatós kollektív szerződés ágazati kiterjesztése. A célok 
megvalósításához igénybe vett indikátorok az alábbiak: képzések, konferenciák, 
tagtoborzó munkatársak, szakmai segítők foglalkoztatása, az Elnökség döntése 
alapján előkészítésre került. 

 
7. Kihelyezett  Elnökségi ülés (május): Választást követő, ciklus-indító Elnökségi ülést 

tartott Lázbércen a VKDSZ. A fő napirend a jövőre vonatkozó általános rendező elvek, 

munkamódszerek, az apparátus nélküli működés körülményei miatt előálló működési 

feltételek megbeszélése volt.  Egyeztetés keretében megfogalmazódtak a 

rétegérdekeket megjelenítő bizottságok és az Alapítvány jövőjére vonatkozó 

elképzelések.  Elnökségi tagok részéről megfogalmazódott, hogy továbbra is fontos 

ÁPB működése, mely újjá alakult. Munkáltatói új társelnöke Szeverényi György, az 

Alföldvíz Zrt. vezérigazgatója. A Nyugdíjas Szövetkezet működése Kabai Tibor által 

került ismertetésre, mely szerint a Szövetkezet rövid időn belül sikeres  

eredményeket produkált, több nyugdíjast foglalkoztat, mérnök tagozatot hozott 

létre, árbevétele az osztalék fizetés, valamint egészségügyi szolgáltatások 

folyamatosan biztosítottak.   

Döntés született  a GINOP Plusz 3.2.3-24. pályázaton történő részvételről. Az 

Elnökségi tagok egyhangúlag támogatták a Nyugdíjas Tagozat összejövetelének 

költségtérítését.   

Orosz József Zsolt külön javaslata volt, hogy a béren kívüli juttatások kerüljenek 

egységesítésre cégcsoport szinten. Pintér Lajos az ágazati kollektív szerződés aláírását 

sürgette hozzászólásában.    

 

8. Elnökségi ülés (június): kiemelt napirendi témakör a GINOP Plusz pályázat 
elkészítése, a projektmenedzsment feladatoknak a pontosítása. A pályázat 
előkészítésével megbízott Easy Learning Hungary Kft. ügyvezetője,  Nagy Zsolt 
részleteiben ismertette a pályázati lehetőségeket, a megbízási szerződés részleteit, a 
legfőbb indikátorokat.  Az Elnökség egyhangúlag támogatta a pályázatíró által 
előkészített megbízási szerződés aláírását, s a pályázat határidőn belüli beadását, 
amely mozgalmassá és  szervezetté teszi a VKDSZ szervezeti munkáját.  

 Képzéseket tarthat a tisztségviselők számára, rendezvényeket szervezhet és 
alkalmazottakat vehet fel a feladatok elvégzésére. Az ülés során aláírásra került a 
megállapodás a pályázatíró céggel.  A továbbiakban aktualitások, hírek hangzottak el. 



Fürjes-Gábor József tájékoztatta a jelenlévőket a balatonszepezdi ingatlan 
tulajdonrendezési folyamatáról.   

A Szövetséget megkereste szakszervezet alapítása miatt  a NÜSZ és a Mezőföldvíz, 
folyamatban vannak egyeztetések az ERÖV-vel és a Bajavízzel,  valamint fúziós 
elképzelések miatt a KÖVIOSZ-al is. Fábián György az állami társaságok jóléti célú  
ingatlanok adatszolgáltatásával kapcsolatosan megjegyezte, hogy ha az üzemi tanács 
nem járul hozzá az adott jóléti eszköz eladásához, bérbeadásához, az ezzel ellentétes 
munkáltatói döntés semmis.  

9. Országos Választmányi ülés:  Arató Róbert  a VKDSZ pénzügyi befektetéséről 
tájékoztatta a jelenlévőket, a hozamok az elvárásnak megfelelően teljesülnek, a 
befektetett tőke egy év alatt több, mint 10 millió forintot kamatozott. Tájékoztató, és 
írásos előterjesztés készült a GINOP Plusz 3.2.3-24. pályázatról.  Sikeres pályázat 
esetén a Szövetségnek  az elnyert támogatás mellett jelentős költségcsökkenés is 
keletkezni fog. A rendezvények régiónként kerülnek megtartásra, a  tagtoborzókra 
nagy feladat hárul majd.  
A VKDSZ Országos  választmánya az ezzel kapcsolatos előterjesztést  elfogadta. A 

jelenlévő tagszervezeti tisztségviselők tájékoztatást adtak a társaságuknál lévő  ez évi 

megvalósult és várható bérintézkedésekről.  

Egyebek napirendben bejelentésre került, hogy a tegnapi nap  hivatalosan is aláírásra 

került Budapesten a HVDSZ 2000 részéről a hozzájárulás a balatonszepezdi ingatlan 

bejegyzési kérelemmel kapcsolatban, mellyel 68%-os tulajdonrészt szerzett az 

ingatlanban a VKDSZ.  


